
Protokół Nr LIV/2023 
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 27 lutego 2023 roku 
 
Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, iż obecnych jest 13 radnych, sesja jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji. 
 
Ad. 3 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Piotra Jarosa– wyraził zgodę. 
Głosowanie: 11 głosów ZA, 2 głosy wstrzymujące się: Piotr Jaros, Jan Strzelec. 

Ad. 4 
Pan Przewodniczący przedstawił wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad: 

1. Uchwały w sprawie nadania godności „Zasłużony dla Gminy Sędziszów”. 
2. Uchwały w sprawie ustalenia cen biletów i opłat w publicznym transporcie zbiorowym 

w ramach przewozów o charakterze użyteczności publicznej organizowanych przez 
Gminę Sędziszów.  

Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
7. Sprawozdanie za 2022 rok o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Sędziszów.  

8. Sprawozdanie z realizacji Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt za 2022 rok. 

9. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sędziszów w 2023 r.  

10. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Sędziszów do realizacji Programu „Opieka 
wytchnieniowa” edycja 2023.  

11. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Sędziszów do realizacji Programu „Asystent 
osobisty osoby niepełnosprawnej” edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu 
Solidarnościowego.  

12. Uchwała w sprawie ustalenia kosztu 1 ( jednej ) godziny za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi świadczonych przez opiekunki w Miejsko-
Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Sędziszowie. 

13. Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 
Sędziszów do roku 2029.  

14. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023-2025 
w Gminie Sędziszów. 

15. Uchwała w sprawie zmiany treści § 5 ust. 2 Uchwały Nr XXX/253/2020 Rady Miejskiej 
Sędziszów z dnia 29 grudnia 2020 r. w sprawie utworzenia na terenie Gminy Sędziszów 



ośrodka wsparcia pod nazwą ,,Klub Senior+” oraz ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w ,,Klubie Senior+”.   

16. Uchwała w sprawie nadania godności „Zasłużony dla Gminy Sędziszów”. 
17. Uchwała w sprawie ustalenia cen biletów i opłat w publicznym transporcie zbiorowym w 

ramach przewozów o charakterze użyteczności publicznej organizowanych przez Gminę 
Sędziszów. 

18. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2023– 2032. 
19. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2023 rok. 
20. Wolne wnioski i dyskusja. 
21. Zamknięcie obrad 

 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie. 

Ad. 5 
Pan Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu poprzedniej sesji. 
Brak uwag. 
Głosowanie: 13 głosów – ZA, jednogłośnie. 
Ad. 6 
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Radny W. Tabor: 
Panie Burmistrzu chciałem się odnieść do jednej kwestii. Gmina otrzymała z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg na te dwie drogi. A jest złożony wniosek o drogę w Gniewięcinie. 
Czy nie można by było od razu złożyć tych 3 wniosków razem? 
Pan Burmistrz: 
Panie radny Wiktorze na ten czas nie mogliśmy. Nie byliśmy przygotowani, żeby złożyć. 
Procedury wykluczały. To co możemy to składamy. Będziemy się starać, a czy otrzymamy to 
się okaże. Jak nie za pierwszym naborem to za kolejnym. Staramy się nasze wnioski dobrze 
przygotowywać i stąd mamy efekty.  
Radny A. Stępień: 
Panie Burmistrzu chciałem zapytać o to usuwanie azbestu. Wniosek został rozpatrzony 
negatywnie. W tym roku nie będzie w ogóle odbierany?  
Pan Burmistrz: 
Na dzisiaj większość gmin ze względu na małą ilość środków do potrzeb, jakie Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska na to zadanie przeznaczył, złapali się tylko ci pierwsi. 
Zrobiliśmy wszystko co było możliwe. Złożyliśmy bardzo szybko wniosek, ale bardzo szybko 
wyczerpała się pula na usuwanie i utylizację azbestu. W roku ubiegłym było podobnie. 
Prosiliśmy o zwiększenie środków, pisaliśmy jako gmina. Ogłosili kolejny nabór i wtedy 
zdążyliśmy się załapać. Mam nadzieję, że po tych wszystkich różnych wystąpieniach, że znajdą 
pieniądze na ten cel. My walczymy, ale jak będzie to nie wiem. Jak ktoś rozpoczął już prace 
nad azbestem to proszę to składować i czekać na odbiór.  
Pan Przewodniczący: 
Czy są jeszcze pytania? 
Brak pytań. 
 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do Sprawozdania za 2022 rok o wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Sędziszów? 
Brak pytań. 
 



Ad. 8  
Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do z realizacji Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt za 2022 rok? 
Brak pytań. 
 
Ad. 9 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Sędziszów w 2023 r. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 ZA, jednogłośnie.     LIV/461/2023 
 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sędziszów do 
realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” edycja 2023. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 ZA, jednogłośnie.     LIV/462/2023 
 
Ad. 11  
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sędziszów do 
realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” edycja 2023 realizowanego ze 
środków Funduszu Solidarnościowego. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 ZA, jednogłośnie.     LIV/463/2023 
 

Ad. 12 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia kosztu 1 ( jednej ) godziny 
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi świadczonych przez opiekunki w Miejsko-
Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Sędziszowie. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 ZA, jednogłośnie.     LIV/464/2023 
 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych w Gminie Sędziszów do roku 2029. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 ZA, jednogłośnie.     LIV/465/2023 
 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2023-2025 w Gminie Sędziszów. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie.    LIV/466/2023 
 

 



Ad. 15 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany treści § 5 ust. 2 Uchwały Nr 
XXX/253/2020 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 29 grudnia 2020 r. w sprawie utworzenia na terenie 
Gminy Sędziszów ośrodka wsparcia pod nazwą ,,Klub Senior+” oraz ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w ,,Klubie Senior+”.   
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 ZA, jednogłośnie.     LIV/467/2023 
 
Ad. 16 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania godności „Zasłużony dla 
Gminy Sędziszów”. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 ZA, jednogłośnie.     LIV/468/2023 
 
Ad. 17 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia cen biletów i opłat w 
publicznym transporcie zbiorowym w ramach przewozów o charakterze użyteczności publicznej 
organizowanych przez Gminę Sędziszów. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 13 głosów ZA, jednogłośnie.    LIV/469/2023 
 
Pan Przewodniczący zarządził przerwę do 10:20.  
Po przerwie stawiło się 12 radnych. Radny Jan Strzelec opuścił salę.  
 
Ad. 18 
Pani Skarbnik przedstawiła uchwałę w sprawie zmian w WPF na lata 2023– 2032. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 12 ZA, jednogłośnie.     LIV/270/2023 
 

Ad. 19 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sędziszów na 2023 
rok. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 12 głosów ZA, jednogłośnie.    LIV/270/2023 
 
Ad. 20 
Wolne wnioski i dyskusja.  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Chciałbym zapoznać radnych z pewnymi sprawami, które były poruszane już wcześniej na 
sesjach, a dotyczyły m.in. kolejki wąskotorowej, a także tzw. „zwijania się” powiatu. Kolejka 
wąskotorowa do 2020 r. funkcjonowała jako spółka z o.o., gdzie było 7 udziałowców. 
Najwięcej płaciło województwo, później gmina Jędrzejów, gmina Pińczów, powiat 
jędrzejowski i najmniej powiedzmy gmina Kije, gmina Imielno. Z roku na rok spółka 



wykazywała straty 100-200 tys. zł. Z chwilą przeobrażenia sp. z o.o. i przekazania w zarząd 
samorządu województwa, nakłady przejął na siebie samorząd wojewódzki. W chwili obecnej 
dofinansowanie kolejki wąskotorowej: sejmik wojewódzki 1 mln 160 tys. zł, w drugiej 
kolejności gminy: Jędrzejów i Pińczów po 154.000 zł, powiat Pińczów i powiat Jędrzejów po 
49.500 zł. Ostatnie 2 lata budżet kolejki wąskotorowej to jest 1 mln 600 tys. zł. W ostatnich 2 
latach została wyremontowana lokomotywa. Kolejka wąskotorowa jako spółka z o.o. doszła 
praktycznie do końca swoich możliwości. Nie było lokomotywy sprawnej, która mogłaby 
wyjechać na tory. Nie było przeglądów torów, nie było przeglądów przejazdów. W chwili 
obecnej jedna lokomotywa jest po przeglądzie P4, gdzie P5 to jest ten przegląd najwyższej 
kategorii. Druga lokomotywę zaczynają robić. 3 wagony po całkowitym przeglądzie, w jednym 
jest renowacja w trakcie. Kolejka już jeździ i w tym roku będą jeździć pierwsze wycieczki. 
Ostatnie 3 lata doprowadziły do tego, że Sejmik Wojewódzki po przejęciu kolejki 
wąskotorowej finansuje ¾ budżetu tej kolejki. Jestem przekonany, że ta kolejka zostanie 
uratowana dla potomnych.  
Kolejną sprawą, gdzie jest szereg niedomówień, niedopowiedzeń  to realizacja dróg, chodników 
na terenie Gminy Sędziszów i ogólnie budżetu Zarządu Dróg Powiatowych. W 2016 r. był 5 
mln 800 tys.  zł, na koniec roku 16 mln 600 tys. zł. W 2017 r. był 6 mln 900 tys. zł, na koniec 
roku 16 mln 200 tys. zł. W 2018 r. 7 mln 200 tys. zł, na koniec roku 14 mln 800 tys. zł. W 2019 
r. 7 mln 200 tys. zł, na koniec roku 15 mln 500 tys. zł. w 2020 r. 6 mln 400 tys. zł, na koniec 
roku 18 mln zł. w 2021 r. 6 mln 500 tys. zł, na koniec roku 9 mln 900 zł. W 2022 r. 5 mln 700 
tys. zł, na koniec roku 13 mln 600 tys. zł. Ten budżet zawsze był zwiększany 2-3 razy. To 
zwiększanie to jest pozyskiwanie dodatkowych funduszy ze środków rządowych. Całkowita 
ilość chodników realizowana przez ZDP w powiecie w 2016 r. 9 km – Sędziszów 2km 300 m. 
W 2017 r. powiat 9 km, Sędziszów 1100 m. W 2018 r. powiat 9 km 800 m, Sędziszów 840 m. 
W 2019 r. powiat 12 km 200 m, Sędziszów 1 km. W 2020 r. Jędrzejów 15 km, Sędziszów 4 km 
500 m. W 2021 r. powiat 6 km 700 m, Sędziszów 740 m. W 2022 r. powiat 6 km 800 m, 
Sędziszów 300 m. Rok obecny odnośnie Sędziszowa to jest około 2 km 600 m. Na spotkaniu 
wyliczyliśmy, że Gminie Sędziszów potrzebne jest 12 km chodników. Wyznaczyliśmy do 
realizacji z Polskiego Ładu pierwotnie 4 km. Ale kolejne wyliczenia spowodowały, że 
musieliśmy schodzić z metrami, ponieważ mamy 2 mln 900 tys. zł na gminę Sędziszów. Ta 
kwota bierze się z procentowego udziału gminy, całkowitej ilości dróg powiatowych w 
powiecie. Oprócz tych 2 km 600 m, które już w ciągu 2 tygodni będą oddane pod przetarg. DO 
realizacji mamy zjazd tzw. „ślimak” od obwodnicy do ul. Klimontowskiej. W ciągu 2 tygodni 
będzie ogłoszony przetarg na realizację 200 m w Zielonkach na drodze Zielonki-Piołunka. Ta 
droga byłą zgłoszona do Funduszu Dróg Samorządowych. Niestety nie dostaliśmy tego 
dofinansowania. My jako 3 radnych powiatowych  z naszej gminy jesteśmy w stałym kontakcie 
ze sobą, z Burmistrzem. Wszelkie decyzje, które wypracowujemy są decyzjami wspólnymi. 
Pracujemy dla tej gminy, reprezentujemy tą gminę w powiecie. Wszelkie wspólne ustalenia 
przedstawiamy jako nasze w powiecie. Sądzę, że wy wszyscy macie kontakt z nami. Jesteśmy 
otwarci na wszelkie sugestie i na współpracę. Jeśli są jakieś pytania to jestem do dyspozycji. 
Dziękuję.  
Pan Przewodniczący: 
Minęło około 2-3 lata jak rozmawialiśmy o uzupełnieniu pewnych rzeczy na terenie 
Sędziszowa koło przejazdu. I jak nie było tak nie ma tego zrobionego.  
 
 
 



Radny W. Tabor: 
Ja miałem zapewnienie od radnej powiatowej, że będzie robiony odcinek chodnika na 
Gniewięcinie. Miało być 1300 m, później 900 m, 600 m i w końcu z tego co wiem to nic nie 
będzie. Tak? 
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Gniewięcin-Piła będzie robiony odcinek 400 m. My wspólnie wytyczyliśmy po 300 m Piła i 
Gniewięcin. Kierownictwo ZDP ustaliło, ze będzie to od tablicy Gniewięcin-Piła 300 m w jedną 
i 300 m w drugą, żeby to było w jednym odcinku. Po ostatnich wyliczeniach wyszło, że musimy 
zejść do 400 m. I będzie to realizowane 400 m od Piły, od zakrętu. Na terenie Gniewięcina 
będzie to góra 100 m.  
Radny A. Stępień: 
Czy wiadomo coś odnośnie remontu na obwodnicy w Grązowie? Od Grązowa w stronę 
Sędziszowa? Tam najgorzej jest przez las.  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Na dzień dzisiejszy wiadomo, ze jest to zapotrzebowanie, jest to w planach, ale konkretnie nie 
mogę odpowiedzieć.  
Radny A. Stępień: 
A czy chodnik w Zielonkach będzie kontynuowany? 
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
W tej pierwszej 4 km wersji była zawarta kontynuacja. Ale później musieliśmy zejść do 2 km 
600 m.  
Radna B. Maczkiewicz: 
Chciałabym zapytać czy w najbliższym czasie są jakieś plany odnośnie ul. Polnej? Jest w 
fatalnym stanie od Rynku do górki. Chciałbym również zapytać o chodniki przy ul. 
Jędrzejowskiej i ul. Polnej.  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Ul. Jędrzejowska jest kontynuowana – zamknięcie do Pawłowic. Na chwilę obecną ul. Polna 
jest nieruszana.  
Radna B. Maczkiewicz: 
Panie Przewodniczący w taki razie bardzo proszę o uzupełnienie ubytków tutaj na ul. Polnej, 
od Rynku do górki, ponieważ asfalt jest w fatalnym stanie oraz uzupełnienie poboczy przy ul. 
Dworcowej.  
Radny R. Dębicki: 
Jeśli chodzi o tą obwodnicę to robi to się już trochę żenujące. Jestem radnym od 2014 r. I 
zarówno mój poprzednik, ZDP i radni powiatowi obiecywali odkąd pamiętam – remont tej 
obwodnicy. Pan Starosta 4 lata temu na spotkaniu w SCK obiecał mieszkańcom, że za jego 
kadencji temat ten obwodnicy zostanie zakończony. Mamy to na nagraniu. CO roku słyszymy 
tylko, że będzie, ale na razie nie ma w planach. Czy to jest naprawdę taki duży problem, żeby 
w końcu to zrobić? Pan Starosta niech się w końcu wywiąże z danego słowa.  
Chciałbym pana prosić o przypomnienie dyrektorowi ZDP, ponieważ pod koniec roku chwalił 
się, ze będzie miał porządną zamiatarkę i obiecał, że jak tylko pozwoli na to aura, nie będzie 
padał śnieg to drogi będą porządnie pozamiatane. I nie będziemy musieli zamiatać piachu na 
własny koszt.  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Jeśli chodzi o obietnicę pana Starosty to proszę egzekwować od pana Starosty. Tym bardziej 
jeśli to jest nagrane. Politycy dużo obiecują. Realizacja czasami nie jest zgodna z obietnicami. 



Nie jest rzeczą prostą wygospodarować środki. Jest potrzebna. W tym roku robimy ten odcinek, 
który jest najgorszy, czyli zjazd z obwodnicy.  
Prezes ZUK - W. Jarzyński: 
Pięknie pan przedstawił, że tyle chodników będzie zrobione. A czy jak rozmawiacie o tych 
pracach to rozmawiacie też o utrzymaniu tych chodników? I letniego i zimowego? Czy zdaje 
sobie pan sprawę, jakby wyglądał chodnik, który np. powiat powinien odśnieżyć, gdyby nie 
zrobił tego ZUK? Czy wyobraża sobie pan jakby wyglądał chodnik, gdyby się go nie psikało 
na chwasty? Chodzi o miejsca tam gdzie są chodniki powiatowe. Przez cały czas my sprzątamy 
wasze drogi, wasze chodniki. Próbowaliśmy się dogadać, przynajmniej na częściowe 
dofinansowanie, chociaż zwrócili za paliwo. Nic z tego. 
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Po 20 latach w końcu ta maszyna jest. I to jest jakiś postęp. Drugą rzeczą jest to, żeby ta 
maszyna byłą właściwie wykorzystywana, tzn. chodzi nie tyle o chodniki co przy chodnikach 
te ścieki odwadniające, które zasypane są piachem, żeby były zamiatane. Nie dalej niż tydzień 
temu robiliśmy z dyrektorem i kierownikiem Wojdą objazd dróg po gminie Sędziszów. 
Nalegałem, żeby już zacząć tą maszyną jeździć. Usłyszałem odpowiedź, żeby jeszcze poczekać, 
bo może coś jeszcze spaść. Mam nadzieję, ze niebawem ta maszyna zostanie uruchomiona i 
będzie wykonywać swoje zadanie.  
Radny K. Prusek: 
W 2021 r. było obiecywane po 500 m Tarnawa, Swaryszów. I nagle Tarnawa 300 m. 
Swaryszów nic. Skoro Swaryszów nie dostał nic z tych chodników to bardzo proszę o 
uzupełnienie tych poboczy. Na każdej sesji się przypominamy. Planowaliśmy tam chodniki, 
ponieważ miało być zrobione odwodnienie. Do tej pory też tego nie ma zrobionego.  
Spotykaliśmy się  w ZDP w sprawie przepływu na drodze powiatowej Tarnawa na wysokości 
drogi z Szałasem. Bardzo proszę, prosiłem również p. Wojdę, żeby uwzględnili to i żeby ten 
przepust został wykonany, bo na każdym zebraniu w Tarnawie jest ten temat poruszany. Należy 
go ująć w budżecie. Mój poprzednik również ten temat poruszał. Do tej pory nie było to 
wykonane.  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Potrzeby to są 12 km dla gminy Sędziszów. Środków wystarczyło na 2 km 600 m. Mamy na to 
2 mln 900 tys. zł. Kilometr chodnika krytego kosztuje dziś powyżej 1 mln zł. Planowaliśmy 
zrobić 4 km. Realia są jakie są. Jeśli chodzi o przepust pod drogą powiatową w miejscowości 
Tarnawa to postaram się zwrócić szczególną uwagę ZDP. 
Radny K. Prusek: 
Poproszę jeszcze o te pobocza w Swaryszowie.  
Radny S. Fira: 
Chciałem się przypomnieć o drogę powiatową Wodzisław-Przełaj. Naprzeciwko byłej szkoły 
w Klimontowie jest dziura. Miałem obiecane, ze w lipcu będzie to zrobione, później w sierpniu. 
Upominam się już 3 rok o załatanie tej dziury. Jak nie będą robione chodniki w Klimontowie 
to może chociaż to dziurę załatają. Pobocza również są w opłakanym stanie.  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Klimontów jest szczególnie położony, ponieważ są wysokie wody gruntowe. Jeździliśmy 2 
razy do Klimontowa. Jak zrobić chodnik kiedy w normalnym czasie, latem tam jest do połowy 
rowu woda. Jest to woda, która nie wsiąka. Jeżeli zrobimy chodnik to gdzie ta woda pójdzie? 
A tak ma możliwość odparowania. Ten sam problem był w Jeżowie. Mieszkańcy wręcz prosili, 
żeby nie robić w tym miejscu chodnika. Rynny są odprowadzane do rowu. Jeżeli to zabudujemy 



to gdzie ta woda pójdzie? Jeśli chodzi o dziurę naprzeciwko szkoły, skrzyżowanie drogi 
gminnej z drogą powiatową.  
Radny S. Fira: 
Tak, tam na tym mostku. 
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Postaram się to zrobić.  
Radna A. Konieczna: 
W ubiegłym tygodniu zrobiliście objazd po naszej gminie. Czy rzeczywiście dostrzegliście 
ogrom potrzeb? Patrząc na te statystyki i na tą kwotę co mamy to nawet jakby rozmnożyła 3 
razy to i tak mamy najniższą kwotę. I tak jest od 2018 r. czy od 2016 r. Nawet jak teraz ubędzie 
2 km dróg to i tak w przyszłości ich przybędzie. Już drogi się rozchodzą. Ja mówię na podstawie 
mojego terenu. Droga na Aleksandrów-Kurniki już się rozchodzi. W Wojciechowicach jest 
dramat. Proszę przykryć chociaż te najgorsze dziury, około 200 m. Pomimo tego łatania, łata 
na łacie ten asfalt jest różnej wysokości, a woda i tak tam stoi. Droga Sędziszów-Mierzawa była 
robiona nie tak dawno, ale w związku z tym ruchem Gaspolu widać już, że pobocza siadły i za 
chwilę ta droga się rozsypie. Chodniki przy tej drodze są w złym stanie, trawa wyrasta z kratek. 
Droga od mostu w Krzcięcicach do cmentarza, po jednej stronie jest rów po drugiej go nie ma. 
Drzewa rosną praktycznie w poboczu. Tych liści tam jest tyle, że zrobiła się zapora, woda z 
drogi nie schodzi tylko stoi. Bardzo proszę zwrócić uwagę nie tylko na miasto, ale również na 
wsie. Jako gmina mamy wielką ilość dróg powiatowych i wielkie potrzeby.  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Droga Krzcięcice-Wojciechowice, odcinek od mostu do cmentarza, tam brzozy są zasadzone 
w granicy, a nie w pasie drogowym. Po drugiej stronie są wysokie olszyny też nie są w pasie 
drogowym, więc nie na naszym terenie.  
Radna A. Koniczna: 
Właściciel nie dostanie pozwolenia na wycinkę drzew, bo to nie są jego drzewa, nie są też 
powiatu, więc kot może to zrobić? Ja rozmawiałam z panią, która daje pozwolenie na wycinkę 
drzew i wyszło, że są to drzewa powiatu.   
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Ja mam informacje sprzed tygodnie, a kiedy ten objazd robiliśmy, kierownik Wojda odnośnie 
tego odcinka stwierdził, że pracownicy zostali przegonieni, bo próbowali właśnie po prawej 
stronie podcinać te drzewa. Ta działka dochodzi do asfaltu. O ten odcinek już wnioskowałem 
kilka razy i zawsze dostawałem odpowiedź, że ta działka dochodzi do drogi. Jeśli chodzi o stan 
dróg co przejechaliśmy to nie ma takiej drogi na terenie gminy, która nie wymagałby jakiegoś 
remontu. Odcinek Sędziszów-Mierzawa był robiony i ten nowy fragment trzyma się, ale te 
starsze odcinki – są już wgniecenia, pęknięcia. To się wiąże z natężeniem ruchu ciężkich 
pojazdów. Te drogi nie były budowane pod obciążenie. Ten problem będzie dopóki nie będą 
przebudowane.  
Radny J. Wiencek: 
Czy rozumieć mam, że następuje jakiś przełom? My na każdej sesji powtarzamy te zapytania i 
z tego co wiemy to one przechodzą do powiatu. Grupa radnych wystosowała takie pismo i też 
dostaliśmy odpowiedź na to pismo.  
Radna B. Maczkiewicz: 
Bardzo proszę poinformować mieszkańców do kogo należy utrzymanie chodników przy 
drogach powiatowych. Mieszkańcy zostają wprowadzani w błąd. Chodzi tu o odśnieżanie. 
Rozumiem, że tam gdzie chodnik leży przy posesji to mieszkańcy. Ale są miejsca, gdzie nikt 
nie mieszka. Ja osobiście została wprowadzona w błąd. Dzwoniłam dwukrotnie do ZDP i 



otrzymałam wiadomość, że obowiązek leży po stronie gminy i na mieszkańcach. Proszę 
powiedzieć kto ma zajmować się takimi chodnikami?  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Ja przekażę to kierownikowi ZDP.  
Radny W. Tabor: 
Była powołana komisja z ZDP. To skrzyżowanie nie powinno nawet istnieć. Zagraża 
niebezpieczeństwem. Miały być ustawione jakieś znaki. Warunki sprzyjały i nie ma żadnych 
znaków. Najlepszym rozwiązaniem będzie przebudowa tego skrzyżowania. Chciałbym to 
zawrzeć w budżecie na następny rok. Jest to skrzyżowanie przy domu weselnym w kierunku 
Klimontowa, na tym łuku.  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
To komisja określa jakie mają być warunki. Ani ja ani pan nie może ustalać jakie mają być 
warunki drogowe na drogach na wsi. 
Radny W. Tabor: 
No właśnie do tego zmierzam. Mam odpowiedź, że znaki miały już być usytuowane przez ZDP. 
Na dzień dzisiejszy tego nie ma, lustra również nie ma. Decyzja jest, że takie skrzyżowanie nie 
może istnieć.  
Radny D. Juszczyk: 
Proszę o zainteresowanie się problemem na ul. Przemysłowej. Tam jest zapadnięty do jednej z 
posesji. Część prac została zrobiona, ale nie jest dobrze wykonana. Obiecano tam wyczyścić 
rów odwadniający, który jest przykryty płytą betonową. Proszę zwrócić ZDP uwagę, żeby to 
zrobił. Jest to cała długość domków, aż do stacji paliw.  
Pani Renata Pacholec (sołtys): 
Chodzi o chodnik na ul. Leśnej. Pisaliśmy z p. radnym Wienckiem w tej sprawie. Czy coś już 
wiadomo? Tam nie ma się czego złapać. Mieszkańcy proszą o ten chodnik.  
Przewodniczący Rady Powiatu Marek Mentel: 
Ul. Leśna w kierunku lasy, jest to tam potrzebne. Ale takich samych potrzeb jest w 12 miejscach 
w gminie. I tych potrzeb na dzień dzisiejszy mamy 12 km. W miarę środków będziemy to robić, 
ale w tych najpotrzebniejszych częściach ten odcinek się nie znalazł.  
Pani Renata Pacholec (sołtys): 
Jest to ulica bardzo ruchliwa. Proszę o uwzględnienie tego.  
Pan Burmistrz: 
Wszystkie sprawy, które były poruszone dotyczą gminy Sędziszów. Jest ona jedna z dziewięciu 
gmin w powiecie jędrzejowskim, ale ma największą ilość dróg powiatowych na całym terenie 
powiatu. Podzielam zdanie p. Marka Mentla, że  w tych sprawach ważnych spotkamy się w 
urzędzie, staramy się wypracować coś wspólnego. Panie Marku spotykaliśmy się w sprawie 
chodników, gdzie z inspiracji gminy Sędziszów wnieśliśmy do Powiatu , aby złożył jeden 
wniosek na odbudowę chodników na wszystkie gminy w powiecie. Ostateczna decyzja należała 
do Powiatu. W trakcie tej procedury była informacja, że żaden chodnik nie został 
uwzględniony, tylko odbudowa dróg asfaltowych. Po szybkiej interwencji zostało to 
zweryfikowane. Jestem przekonany, że Powiat ma pełnić służebną rolę względem gmin. 
Większość działań, które są podejmowane mają służyć mieszkańcom powiatu, a oni są 
mieszkańcami poszczególnej gminy. Wszystko powinno być konsultowane. Żałuję, że 
ostateczna propozycja, która za 2 tygodnie pójdzie już do przetargu to gmina Sędziszów jest 
całkowicie pominięta. Przepisy w „Nowym Ładzie” zmieniły się tak, że jak na coś brakuje 
pieniędzy to wtedy się występuje i można ten zakres ograniczać. Uważam, że optymalnym i 
racjonalnym rozwiązaniem powinno być przymierzenie tej większej ilości chodników. I 



dopiero po tym jak wyjdzie pierwszy przetarg, zastanawiać się gdzie będziemy ograniczać. w 
konsultacji z gminami i radnymi danych gmin co będzie wykonywane. Uważam, ze 
powinniśmy przymierzyć tą pierwszą liczbę, którą mieliśmy ustaloną. Zawsze dyskusja 
powoduje osiąganie optymalnych efektów. Szkoda, że tak się nie zadziałało. Bardzo bym prosił, 
żeby ten algorytm, który został już wypracowany, że dzielimy proporcjonalnie do ilości 
kilometrów w stosunku do ogólnej liczby na terenie danej gminy – zachowywać przy kolejnych 
działaniach. Nasza współpraca z naszymi radnymi powiatowymi jest dobra. To rozbija się 
gdzieś w Zarządzie Powiatu. W tym roku mija praktycznie 5 lat i oprócz drogi Sędziszów-
Mierzawa, praktycznie Powiat nie uzyskał dofinasowania z żadnego programu. Polskim Ładem 
jedynie można uzupełniać te ilości. Proszę, żeby mobilizować Zarząd Powiatu do wskazywania 
Zarządowi Dróg Powiatowych kolejnych wniosków do złożenia. W tym roku odnośnie naszej 
gminy nie idzie żaden wniosek o dofinansowanie. Proszę was o to jako radnych powiatowych. 
Nie bać się brać kredytu, bo są ogromne potrzeby, później spokojnie spłacać – jest 
dofinansowanie 60-80%, a ludzie nie będą jeździć po dziurach tylko po dobrych drogach. Póki 
są takie zewnętrzne możliwości składania wniosków. Mam prawo jako mieszkaniec powiatu 
składać uwagi do budżetu. Mam również pełne prawo odzywać się w tym temacie. Uważam, 
że wysokość środków na drogi jest zdecydowanie za mała. Nie chodzi o to, żeby sobie wytykać, 
obrażać się. Chodzi o gospodarskie podejście na te głosy, które ludzie nam zgłaszają. Dziękuję.  
Pan Przewodniczący: 
Bardzo dziękuję za debatę. Mm nadzieję, że nie skończymy tyko na politycznych obietnicach, 
ale będzie coś realizowane.  
 
Pan Przewodniczący w tym odczytał pismo z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa odnośnie zaplanowanego spotkania informacyjno-szkoleniowego na temat 
„Nowych zasad przyznawania płatności w ramach systemu wsparcia bezpośredniego”, 
wyznaczonego na dzień 22.03.2023 r. godz. 12:00-14:00 w tut. sali konferencyjnej.  
 
Radny J. Wiencek: 
Ile wniosków składa gmina, a ile powiat. To też jest istotne. Powiat jest po to, żeby pomagać 
nam wszystkim. Chciałbym jeszcze poprosić w kwestii tej ulicy Na Wzgórzu, żeby zrobić tak 
projekt, aby jednym pomóc jednocześnie nie szkodząc innym. Tam jest bardzo trudny teren. 
Tam naprawdę trzeba się głęboko zastanowić nad zaprojektowaniem tej ulicy.  
Radny A. Stępień: 
W Boleścicach są dziury. Chodzi o drogę za torami do szkółki.  
Radna A. Konieczna: 
One są załatane p. Burmistrzu, ale to już nic nie daje.  
Pan Burmistrz: 
My chcemy tą drogę przekształcić jako drogę publiczną, żeby móc złożyć do kolejnego, 
trzeciego remontu mostu, bo wtedy zrobiłoby się asfalt w jedną i drugą stronę.  
Radny A. Stępień: 
Na drodze Wodzisławskiej leży dużo worków śmieci. To jest na wprost tego wysypiska. I 
proszę również o przycięcie krzaków w rwie przy tej drodze. Na przystanku w Borszowicach 
jest wyrwana jedna pleksa. Na drodze – tzw. Osiedle Piekiełko obrywa się asfalt.  
Dyrektor OSiR K. Chmaruk: 
Chodzi o 2 tabliczki na ul. Leśnej i 2 tabliczki od strony obwodnicy. Na ul. Zielonej nr 9 jest 
próg zwalniający, gdzie jego zakończenie trzyma się na jednej śrubie. Proszę o jego 
naprawienie.  



Panie Przewodniczący Rady Powiatu odnośnie tej obwodnicy, zapraszam członków Zarządu 
Powiatu oraz członków ZDP , żeby usiedli nawet u mnie w domu i posłuchali co się dzieje jak 
jeżdżą samochody po obwodnicy. Na tej obwodnicy co kilka metrów jest tzw. naturalny próg. 
Współczuję tym co mieszkają bardzo blisko. Problem tej obwodnicy jest bardzo ważny i 
powinno się w jak najszybszym czasie przystąpić do remontu tej obwodnicy.  
Pan Burmistrz: 
Jest to temat bardzo skomplikowany. Tam nie są tylko korzenie, ale również ruchy 
górotwórcze, gdzie w zależności od cykli pogodowych jest to bardziej lub mniej zauważalne. 
To musi generalna inwestycja z wybraniem około 40 cm, z nową podbudową o nowym 
asfaltem. To jest kwota kilku milionów złotych. Położenie teraz jednej lub dwóch warstw 
asfaltu to nic nie da. Tam jest około 3 km do zrobienia. Dziękuję.  
 
Ad. 21 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady LIV sesji Rady Miejskiej 
Sędziszów kadencji 2018 – 2023. 
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